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MEMORANDUM 

18 november 1963 . 
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DEU 

M ver zocht mij U het volgende med e te delen over ZlJn 
gesprek met de heren Batista, voorzitt er van de Politieke 
Commi s sie van het Europees Parlement , en Blaisse op vrijdag 
1 5 november jl. 

Doel van het gesprek, hetwelk op verzoek van genoemde 
heren plaatsvond, was mogelijke initiatieven van het Europees 
Parlement om te komen tot een "relance europ~enne" te bespreken. 

De heer Batista, bij ~ie een lichtelijk anti- Britse instel
ling te bespeuren was, deelde mede reeds met de Ministers Couve 
en Spaak hi e l !I"U" van gedachten te hebben gewisseld. Minister 
Couve, sprekende over een politieke unie, had o . m. verklaard 
dat het Frans- Duitse verdrag niet tot voorbeeld voor een derge
lijk politiek verbond kon dienen; naar het oordeel van de Franse 
Minister zou men een Europese unie op een aantal"instituties" 
moeten baseren . Minister Spaak had opgemerkt op zichzelf sympa
t hiek te staan tegenover reactiveri~van Europese plannen/ doch 
deze bewindsman had tevens gesteld , dat zijns inziens met het 
nemen van initiatieven beter tot begin volgend jaar zou kunnen 
worden gewacht. Zowel Minister Couve als Minister Spaak hadden 
verklaard, dat bij het opstellen van verdere plannen rekening 
moest worden gehouden met het openlaten van een plaats voor 
Engeland. 

Naar aanleiding van de uiteenzettingen van de heer Batista 
stelde M, dat de situatie in Europa thans wel een andere is dan 
een jaar geleden/ toen over de Europese Unie- plannen werd ge
sproken. Verleden jaar werd uitgegaan van de hypothese, de quasi
zekerheid, dat het Verenigd Koninkrijk tot de EEG zou toetreden. 
Deze toetreding zal echter, naar het zich laat aanzien, no g 
jaren op zich laten wachten. Wanneer :Minister Couve over "insti
tuties" spreekt, zo merkte M voorts op, dan bedoelt de Franse 
]dnister iets anders dan zijn Nederlandse collega. Nederland zal 
in geen geval meedoen aan een "old faehioned" Europees verdrag ; 
slechts een verdrag met communeautaiS-karakter zal door Nederland 
als mogelijkheid kunnen worden overwo geb . 

Op een opmerking van de heer Batista, dat een "relance 
europ~ennelt des te noodzakelijker is, aangezien in de laatste 
tijd tussen de Westelijke Ministers van Buitenlandse Zaken over 
politieke onderwerpen praktisch geen contact meer heeft plaats 
gevonden, reageerde M door te zeggen, max een dergelijke visie 
veel te pessimistisch te vinden, daarbij ook verwijzend.na~r de 
onlangs hier ter stede gehouden ministeri~le WEU- Raadszlttlng . 
Wat betreft het door de heer Batista gereleveerde vrij optimis
tische standpunt van Minister Spaak over de mogelijkheid van 
reactivering van de Europese plannen, herinnerde M aan recent e 
uitlatingen van Mïnister Fayat, die eerder blijk had gegeven de 
opportuniteit van een reactivering te betwijf~len •. Tenslot t e . ver
klaarde M, dat zijns inziens voor eind januarl/begln februarl 1964 
geen verdere initiatieven moesten worden genomen. Tegen die © NA, 2.05.118, Buitenlandse Zaken, Blok 2, 1955-1964 (Nationaal Archief, Den Haag) inv.nr. 19917
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die tijd zou dan in het licht van M< ~ B opmerkingen moeten 
worden onderzocht, hoe de politieke siuatie zich zou hebben 
ontwikkeld. 

M had de indruk, dat beide heren zijn uiteenzetting 
hadden begrepen. 


